
Protokół nr III/06 

z sesji Rady Powiatu w Wieluniu  

z dnia 29 grudnia 2006r., 

która odbyła się w sali nr 101 przy Placu Kazimierza Wielkiego 2  

w Wieluniu w godz. 910 – 1155. 

 

 

Radni obecni na III sesji Rady Powiatu w Wieluniu:  

 

1. Pan   Zygmunt Adamski 11. Pani  Krystyna Miśkiewicz   

2. Pan   Janusz Antczak 12. Pan   Jacek Niepiekło    

3. Pan   Leszek Bak 13. Pani  Maria Nowaczyk        

4. Pan   Stanisław Ciach 14. Pan   Krzysztof Owczarek 

5. Pan   Janusz Jasiński 15. Pan   Jan Piekara 

6. Pan   Marek Kieler   16. Pani  Grażyna Ryczyńska    

7. Pan   Waldemar Kluska 17. Pan   Krzysztof Sola 

8. Pan   Jan Kopeć 18. Pan   Adam Spodymek  

9. Pan   Józef Kowal 19. Pan   Andrzej Stępień   

10. Pani  Renata Mastalerz-Czapnik     

         

 

 

Ponadto w obradach udział wzi ęli:  

 

1. Pan   Andrzej Chowis  - Sekretarz Powiatu 

2. Pan   Sławomir Kaftan         - Skarbnik Powiatu 

3. Pani  Beata Zając    - Radca Prawny Starostwa Powiatowego 

4. Pani  Bożena Łaz   - Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu 

5. Pan   Maciej Górski   - Z-ca Dyrektora SP ZOZ w Wieluniu 

6. Pani  Urszula Woźniakowska  - Główny Księgowy SP ZOZ w Wieluniu 

7. Pan   Antoni Burzyński   - Kierownik PZD w Wieluniu 

8. Pan  Jan Jesionek    - Kierownik Biura Powiatowego ARiMR  

  w Wieluniu 
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9. Pan   Zbigniew Biegański  - Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego 

  Rolników OR Zduńska Wola, 

  Kierownik Placówki Terenowej KRUS w Wieluniu 

10. Pan   Bronisław Tobis  - Łódzki Ośrodek Doradztwa Rolniczego  

  z siedzibą w Bratoszewicach, 

  Kierownik Rejonowego Zespołu Doradców 

  w Wieluniu  

11. Media  

12. Naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego. 

 

 

      Proponowany porz ądek obrad:  

1. Otwarcie III sesji Rady Powiatu w Wieluniu. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Powiatu w Wieluniu. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

6. Sprawozdanie Starosty z działalności między sesjami Rady Powiatu w Wieluniu. 

7. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu powiatu za trzy kwartały 2006r. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie powiatu. 

9. Przyjęcie informacji na temat przygotowania Powiatowego Zarządu Dróg  

w Wieluniu do akcji zimowej.  

10. Przyjęcie informacji o działalności Biura Powiatowego ARiMR w Wieluniu na 

terenie powiatu wieluńskiego według stanu na dzień 30 października 2006r.  

11. Przyjęcie informacji KRUS o ubezpieczeniach społecznych rolników oraz 

pozarolniczej działalności gospodarczej za okres od 1 stycznia do 30 września 

2006r.  

12. Przyjęcie informacji o działalności Łódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 

Zespołu Doradców w Wieluniu za rok 2006r.  

13. Analiza sprawozdania o przychodach, kosztach i wyniku finansowym SP ZOZ  

w Wieluniu za trzy kwartały 2006r.  

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie delegowania radnych Rady 

Powiatu w Wieluniu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.  

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie „Programu współpracy Powiatu  

Wieluńskiego z organizacjami pozarządowymi w roku 2007.” 
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16. Przyjęcie kalendarzy imprez kulturalnych i oświatowych oraz sportowych  

i turystycznych na rok 2007 organizowanych lub współorganizowanych przez 

Starostwo Powiatowe w Wieluniu.  

17. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyboru członków Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu.  

18. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyboru przewodniczącego, 

zastępcy przewodniczącego i sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Wieluniu. 

19. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Wieluniu na rok 2007.  

20. Interpelacje, zapytania. 

21. Wnioski, ogłoszenia i oświadczenia radnych. 

22. Zamknięcie III sesji Rady Powiatu w Wieluniu.  

 

 

 

 

 

 

 

Pkt 1 

 

Otwarcie III sesji Rady Powiatu w Wieluniu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – otwieram  

III sesję Rady Powiatu. Witam radnych, Zarząd Powiatu, Sekretarza Powiatu, 

Skarbnika Powiatu, naczelników wydziałów Starostwa, zaproszonych gości oraz 

media.  
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Pkt 2 

 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu  – 

stwierdzam, że na 19 radnych obecni są wszyscy, czyli obrady są prawomocne.  

   

 

 

 

 

Pkt 3 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu  – 

proponowany porządek obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniem na 

dzisiejszą sesję. Czy do porządku obrad są jakieś uwagi, propozycje? Proszę, 

Starosta Stępień.  

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! Proponuję wprowadzić do porządku obrad podjęcie uchwały Rady 

Powiatu w sprawie ustalenia wydatków budżetu Powiatu, które w roku 2006 nie 

wygasają z upływem roku budżetowego. Proszę Skarbnika o doprecyzowanie 

wniosku. 

Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – Panie Przewodniczący! Wysoka 

Rado! W roku bieżącym nie zostaną zrealizowane dwa wydatki: jeden dotyczy 

wydatków drogowych, a drugi zakupu aparatu do znieczulenia ogólnego. Zakup 

aparatu będzie zrealizowany najprawdopodobniej 15 stycznia, ale ze względów 

bezpieczeństwa będzie proponowany termin realizacji wydatku niewygasającego do 

czerwca 2007r. 

Drugi wydatek – remont drogi w miejscowości Wróblew został rozstrzygnięty dopiero 

w trzecim przetargu. Do dwóch pierwszych przetargów nikt się nie zgłosił. Również 
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proponujemy termin wykonania tychże prac do końca czerwca przyszłego roku. 

Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu  – podjęcie 

uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wydatków budżetu Powiatu, które w roku 

2006 nie wygasają z upływem roku budżetowego proponuję wprowadzić jako punkt 

8. Pozostałe punkty ulęgną przesunięciu. Kto jest za wprowadzeniem powyższego 

punktu do porządku obrad, proszę o podniesienie ręki?  

 

 

Rada Powiatu 18 głosami za, przy 1 wstrzymującym (19 radnych głosowało) 

wprowadziła do porządku obrad jako punkt 8 „Podjęcie uchwały Rady Powiatu  

w sprawie ustalenia wydatków budżetu Powiatu, które w roku 2006 nie wygasają  

z upływem roku budżetowego ”. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu  – czy są inne 

propozycje do porządku obrad? Nie widzę. Punktem zamykającym dzisiejsze 

posiedzenie będzie punkt 23. Kto jest za przyjęciem porządku obrad wraz  

z wprowadzoną zmianą, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (19 radnych głosowało) przyjęła porządek obrad  

z zaproponowaną zmianą. 

 

 

Przyj ęty porz ądek posiedzenia:  

 

1. Otwarcie III sesji Rady Powiatu w Wieluniu. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Powiatu w Wieluniu. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

6. Sprawozdanie Starosty z działalności między sesjami Rady Powiatu  

w Wieluniu. 
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7. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu powiatu za trzy kwartały 2006r. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wydatków budżetu 

Powiatu, które w roku 2006 nie wygasają z upływem roku budżetowego 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie powiatu. 

10. Przyjęcie informacji na temat przygotowania Powiatowego Zarządu Dróg  

w Wieluniu do akcji zimowej.  

11. Przyjęcie informacji o działalności Biura Powiatowego ARiMR w Wieluniu na 

terenie powiatu wieluńskiego według stanu na dzień 30 października 2006r.  

12. Przyjęcie informacji KRUS o ubezpieczeniach społecznych rolników oraz 

pozarolniczej działalności gospodarczej za okres od 1 stycznia do 30 września 

2006r.  

13. Przyjęcie informacji o działalności Łódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 

Zespołu Doradców w Wieluniu za rok 2006r.  

14. Analiza sprawozdania o przychodach, kosztach i wyniku finansowym SP ZOZ  

w Wieluniu za trzy kwartały 2006r.  

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie delegowania radnych Rady 

Powiatu w Wieluniu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.  

16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie „Programu współpracy Powiatu  

Wieluńskiego z organizacjami pozarządowymi w roku 2007.” 

17. Przyjęcie kalendarzy imprez kulturalnych i oświatowych oraz sportowych  

i turystycznych na rok 2007 organizowanych lub współorganizowanych przez 

Starostwo Powiatowe w Wieluniu.  

18. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyboru członków Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu.  

19. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyboru przewodniczącego, 

zastępcy przewodniczącego i sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Wieluniu. 

20. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Wieluniu na rok 2007.  

21. Interpelacje, zapytania. 

22. Wnioski, ogłoszenia i oświadczenia radnych. 

23. Zamknięcie III sesji Rady Powiatu w Wieluniu.  
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Pkt 4 

 

Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Powiatu w Wieluniu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – protokół  

z II sesji wyłożony był do wglądu. Czy są uwagi do jego treści? Nie widzę. Kto jest za 

przyjęciem protokołu z II sesji Rady Powiatu, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Protokół z II sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie (19 radnych 

głosowało). 

 

 

 

 

 

Pkt 5  

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek  – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę  

o zgłaszanie kandydatur do Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

 

Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono następujących kandydatów: 

- radny Waldemar Kluska zgłosił kandydaturę radnej Krystyny Miśkiewicz, 

- radny Leszek Bak zgłosił kandydaturę radnego Krzysztofa Soli, 

- radny Andrzej Stępień  zgłosił kandydaturę radnej Marii Nowaczyk. 

 

Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Uchwał i Wniosków. 
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 Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu  – czy są inne 

kandydatury? Nie widzę. Kto jest za powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków  

w proponowanym składzie? 

 

 

W głosowaniu jednogłośnie (19 radnych głosowało) powołano Komisję Uchwał  

i Wniosków w składzie: radna Krystyna Miśkiewicz, radny Krzysztof Sola i radna 

Maria Nowaczyk.  

 
 

 
 

 
Pkt 6 

 

Sprawozdanie Starosty z działalności między sesjami Rady Powiatu w Wieluniu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – 

otrzymaliście Państwo na piśmie sprawozdanie Starosty. Czy są pytania, uwagi do 

sprawozdania? Proszę, radny Adamski.  

Radny Zygmunt Adamski – Panie Przewodniczący! Panie i Panowie Radni! 

Na poprzedniej sesji zwracałem już uwagę na to, iż sprawozdanie Starosty jest 

lakoniczne. Teraz niestety muszę zadawać pytania i prosić o wyjaśnienia, dlatego że 

z przedstawionego sprawozdania nie mogę wyczytać pewnych informacji. Pierwsze 

pytanie dotyczy punktu 5 – „Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu.” Rozumiem, że jest to uchwała dotycząca przesunięć między 

paragrafami. Jeżeli tak to proszę o wyjaśnienie, w których miejscach Zarząd dokonał 

zmian i na jakie kwoty? Z tego sprawozdania niestety nic nie wynika.  

W punkcie 8 sprawozdania: „Efekty wykorzystania kredytów bankowych przez  

SP ZOZ w Wieluniu” jest lakoniczne stwierdzenie „pozytywnie”. Proszę o kilka zdań 

dopowiedzenia, w jaki sposób zostały wykorzystane kredyty i jakie efekty wynikają  

z tych kredytów?  
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Ostatnie zdanie sprawozdania brzmi: „Ponadto na posiedzeniach Zarządu Powiatu 

omawiano sprawy związane z bieżącą działalnością”. W związku z powyższym ile 

posiedzeń odbył Zarząd i w jakich terminach? Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję.  

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – jest to sprawozdanie  

z działalności Zarządu. Materiały na sesję otrzymuje każdy radny przynajmniej na 

siedem dni przed sesją. Jeżeli nasuwają się jakieś pytania, wątpliwości w Biurze 

Rady są do wglądu wszelkie dokumenty dotyczące posiedzeń Zarządu. Trudno żeby 

do sprawozdania dołączać wszystkie materiały, nad którymi pracował Zarząd na 

swoich posiedzeniach. Dlatego m.in. rozpatrujemy ten punkt na sesji żeby 

ewentualnie udzielić wyjaśnień. Natomiast ze szczegółami proszę się zapoznać. 

Informacja jest dostępna i jawna. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę, 

radny Adamski. 

Radny Zygmunt Adamski – prowadzimy zbędną polemikę. Albo rozumiemy 

co znaczy pojęcie „sprawozdanie”, albo nie. Ze sprawozdania powinienem wiedzieć, 

czym zajmował się Zarząd. Niestety z takiego sprawozdania tego nie wiem. 

Odsyłanie mnie do protokołu jest nieporozumieniem. Zadaję konkretne pytania: czym 

zajmował się Zarząd w okresie między sesjami, kiedy odbywał posiedzenia? Proszę 

przynajmniej o wyjaśnienie tych spraw, które nie wynikają ze sprawozdania. Pojęcie 

„sprawozdanie” jest oczywiste. Sprawozdanie powinno być tak sformułowane, żeby 

czytający wiedział, o co chodzi. Proszę o udzielenie odpowiedzi na zadane pytania.  

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – odnosząc się do punktu  

5 sprawozdania: są to przesunięcia między paragrafami i rozdziałami, które Zarząd 

wykonuje na wnioski jednostek organizacyjnych. Za chwilę Skarbnik udzieli 

szczegółowych wyjaśnień. 

Na Zarządzie Pani Łaz – Dyrektor SP ZOZ przedstawiła informację na temat 

kredytów zaciągniętych przez wieluński szpital i efektów ich wykorzystania. Zarząd 

przyjął powyższą informację, dlatego w sprawozdaniu widnieje adnotacja 

„pozytywnie”. Jeżeli jest taka potrzeba, proszę Panią Dyrektor o udzielenie wyjaśnień 

radnemu.  

 Radny Zygmunt Adamski  – jeszcze raz zwracam uwagę na fakt, że jest to 

sprawozdanie Zarządu. Wobec tego myślę, że Przewodniczący Zarządu i Zarząd jest 

na tyle przygotowany, uczestniczył w posiedzeniach Zarządu, że w kilku zdaniach 
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może powiedzieć, jakie efekty uzyskał SP ZOZ z kredytów. Czy to jest takie trudne? 

Odsyłanie mnie do Pani Dyrektor jest nieporozumieniem. Jest to sprawozdanie 

Zarządu, wobec tego zwracam się do Zarządu, a nie do Pani Dyrektor. 

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – Pani Dyrektor na pewno 

precyzyjnie te kwestie wyjaśni.  

Pani Bo żena Łaz – Dyrektor SP ZOZ  – Panie Przewodniczący! Wysoka 

Rado! W informacji przedstawionej Zarządowi staraliśmy się dokładnie sprecyzować, 

jakie korzyści bezpośrednie i pośrednie przyniosły nam uzyskane kredyty.  

Z wszystkich kredytów, poza kredytem inwestycyjnym w wysokości 1.200tys.zł, który 

się wiązał z wykupem kotłowni, były spłacane zobowiązania. Pierwszą zasadniczą 

korzyścią była możliwość wejścia w proces restrukturyzacji, możliwość uzyskania 

docelowo decyzji o warunkach restrukturyzacji. Przede wszystkim zależało nam na 

umorzeniu części odsetek, jakie udało nam się uzyskać od firm, z którymi 

współpracujemy, a także na zaciągnięciu pożyczki z budżetu państwa na spłatę 

zobowiązań wynikających z podwyżek. Zgodnie z ustawą może być umorzona kwota 

70% pożyczki. Sprawozdanie dokładnie precyzuje te kwoty. Ponadto bardzo istotną 

sprawą są korzyści pośrednie – zamiana zobowiązań krótkoterminowych na 

zobowiązania długoterminowe. Dokładnie w sprawozdaniu przeliczaliśmy, jakie 

musielibyśmy płacić oprocentowanie gdyby były stosowane odsetki ustawowe i jakie 

udało nam się wynegocjować uzyskując kredyty w drodze przetargu. W taki sposób 

te dane precyzuje sprawozdanie. Do Państwa należy decyzja, czy mam szczegółowo 

omawiać poszczególne działy, czy ewentualnie przesłać informację do radnych.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Proszę, Skarbnik Powiatu. 

 Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – Panie Przewodniczący! Wysoka 

Rado! Odnosząc się do punktu 5 sprawozdania, czyli uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie zmian w budżecie powiatu – po stronie dochodowej dokonano zwiększeń  

i zmniejszeń dotacji wynikających z decyzji wojewody. Zmniejszenia były na kwotę 

340.233zł, zwiększenia na kwotę 435.212zł. W wydatkach natomiast dokonano 

przesunięć między paragrafami na wnioski jednostek. Po stronie wydatkowej 

zmniejszono wydatki o kwotę 107.048zł, zwiększano o kwotę 202.027zł. Na stronę 

wydatkową wprowadzono również różnicę wynikającą ze zwiększenia dochodów. 

Dziękuję.  
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 Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Proszę, radny Adamski.  

 Radny Zygmunt Adamski  – gdyby te dwa zdania były zawarte  

w sprawozdaniu nie byłoby pytań, ale ich oczywiście nie ma. To jest jedna uwaga. 

Poza tym w sprawozdaniu należało wykazać efekty wykorzystania kredytów. Efekty 

zawsze są czymś wymiernym. Jeżeli uzyskano efekty w przesunięciu kredytów czy 

zamiany zobowiązań krótkoterminowych na długoterminowe można je bardzo łatwo 

oszacować i powiedzieć, że w wyniku określonych działań uzyskano pozytywne bądź 

negatywne efekty. W tym przypadku również wystarczyłoby dopisać dwa zdania i nie 

byłoby pytań, potrzeby zajmowania czasu wielu osobom. Dziękuję.  

         Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Proszę, Wicestarosta Antczak. 

 Pan Janusz Antczak – Wicestarosta Wielu ński  – Panie Przewodniczący! 

Panie, Panowie Radni! Uważam, że ile tekstu by się napisało, zawsze będzie za 

mało, a szczególnie dla radnego Adamskiego. Rozumiem, że rodzą się pytania  

i wątpliwości. Po powołaniu merytorycznych komisji będzie możliwe podjęcie 

poszczególnych tematów w ramach prac komisji, a komisje mogą zaproponować 

również w układzie prac Rady poszczególne tematy. Sprawy, które poruszył radny 

Adamski są niewyjaśnione m.in. z powodu nie powołania komisji. Według mnie nie 

ma potrzeby pisania nie wiadomo jakich elaboratów, wyjaśnień, są sygnały, jest 

ukierunkowanie. Jak sobie przypominam w Urzędzie Miejskim swego czasu też było 

przekazywane radnym krótkie sprawozdanie, ale burmistrz udzielał bardzo szerokich 

wyjaśnień. Dotychczasowy układ sprawozdania wydaje się jednym z bardziej 

logicznych. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy są jeszcze jakieś uwagi do sprawozdania Starosty? Nie widzę. Kto jest za 

przyjęciem sprawozdania Starosty z działalności między sesjami Rady Powiatu  

w Wieluniu, proszę o podniesienie ręki.  

 

 

         Rada Powiatu 13 głosami za, przy 6 przeciwnych i 1 wstrzymującym przyjęła 

sprawozdanie Starosty z działalności między sesjami Rady Powiatu w Wieluniu 

(głosowało 19 radnych). 
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Pkt 7 

 

Przyjęcie informacji z wykonania budżetu powiatu za trzy kwartały 2006r. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – 

otrzymaliście Państwo na piśmie informację o wykonaniu budżetu powiatu za trzy 

kwartały 2006r. Czy są pytania, uwagi do przedstawionej informacji? Proszę, radny 

Adamski. 

Radny Zygmunt Adamski  – znowu prawdopodobnie nie byłoby potrzeby 

zabierania głosu, gdyby Przewodniczący Zarządu, chociaż w kilku zdaniach zechciał 

udzielić wyjaśnień na temat realizacji budżetu za trzy kwartały. Niestety uważa, że 

skoro sprawozdanie jest przedstawione, to już wszyscy mają tylko podnosić rękę.  

W załączniku nr 1 sprawozdania są m.in. inwestycje i zakupy inwestycyjne na 2006r. 

Akurat w tym punkcie realizacja wydatków inwestycyjnych za trzy kwartały jest co 

najmniej niezadowalająca, dlatego że są one zrealizowane na poziomie 20%. Na 

inwestycje, szczególnie inwestycje drogowe w 2006r. zaplanowano dużą kwotę 

6.330tys.zł.  

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – to nie jest ten materiał. W tej 

chwili omawiamy wykonanie budżetu powiatu za trzy kwartały 2006.  

Radny Zygmunt Adamski  – akurat pytanie dotyczy rzeczy zgodnej z tymi 

zapisami. Czy inwestycje drogowe są realizowane i czekamy za fakturami żeby 

zapłacić za zrealizowane roboty, czy też inwestycje nie zostały zrealizowane? Jeżeli 

nie zostały one zrealizowane, to dlaczego? Przesuwanie inwestycji, szczególnie 

drogowych na czwarty kwartał, czy na pierwszy nowego roku jest moim zdaniem 

czymś niepraktykowanym. Dlaczego w tak niskim stopniu zrealizowane są wydatki 

inwestycyjne szczególnie na drogi? 

Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – Panie Przewodniczący! Wysoka 

Rado! Powiedział Pan, że wydatki inwestycyjne na drogach zaplanowano na kwotę 

6mln.zł. Jest to suma wszystkich wydatków inwestycyjnych.  

Inwestycje drogowe (modernizacje) za trzy kwartały 2006r. są wykonane w 16,11%. 

Z czego to wynika? Rada Powiatu dopiero w miesiącu kwietniu podjęła decyzję  

o tym, jakie inwestycje drogowe będą realizowane. W związku z tym podjęła również 

uchwałę o zaciągnięciu kredytu m.in. na ten cel. Wydatki drogowe związane są też  
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z procedurami przetargowymi, które się odbywały. Poza jedną inwestycją w kwocie 

10.104zł, która przechodzi na rok następny, wszystkie prace zostały wykonane. 

Związane jest to nie tylko z procedurami przetargowymi, ale też z warunkami 

płatności. Przeważnie mamy zapisany termin płatności do 30 dni po odbiorze. Na 

dzień dzisiejszy mogę powiedzieć, że inwestycje są już zrealizowane, są wykonane 

w 100%. 

W przypadku pozostałych inwestycji również trwały procedury przetargowe. Jest 

jeszcze duża kwota związana z zakupem autobusu dla Specjalnego Ośrodka 

Szkolno – Wychowawczego, ale ten autobus już jest. My na niego wydajemy ze 

swoich środków 20tys.zł, 180tys.zł pochodzi z PFRON. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Proszę, radny Adamski. 

Radny Zygmunt Adamski  – były zaplanowane wpływy ze sprzedaży 

składników majątkowych na kwotę 751.300zł. Realizacja za trzy kwartały wynosi 

zero. Jakiego majątku dotyczy ten zapis? 

Dochody własne za trzy kwartały wynoszą 70,06% przy upływie czasu 75%. Być 

może jest to pewna prawidłowość, ale proszę o wyjaśnienie czy istnieje, czy też nie 

istnieje zagrożenie realizacji dochodów własnych. Dużą pozycję tutaj stanowi 

podatek dochodowy od osób fizycznych. On jest zrealizowany w 69%. To 

świadczyłoby o tym, że mieszkańcy powiatu wieluńskiego zarabiają niezbyt dużo 

skoro wpływy z podatków są niskie. Dziękuję.   

Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – Panie Przewodniczący! Wysoka 

Rado! Na kwotę 751.300zł, która miała pochodzić ze sprzedaży mienia, składała się 

kwota 251.300zł, którą planowaliśmy uzyskać ze sprzedaży jednego z pięter budynku 

przy ulicy Sieradzkiej, gdzie swoją siedzibę ma jeszcze SP ZOZ oraz kwota 500tys.zł 

pochodząca ze sprzedaży nieruchomości (3 działki) o powierzchni prawie 7,5ha 

położonej przy ulicy Przemysłowej. Sprzedaż piętra na pewno nie będzie 

zrealizowana w roku bieżącym z powodu procedur związanych z ustaleniem praw 

własnościowych osób, które są współwłaścicielami lokali. Toczyło się postępowanie 

spadkowe.  

Na sprzedaż nieruchomość przy ulicy Przemysłowej, którą powiat wieluński otrzymał 

jako darowiznę od Skarbu Państwa ogłoszono przetarg, do którego przystąpiły dwie 

firmy. Korzystniejszą ofertę (kwota 3.510tys.zł) przedstawiła firma KORONA, spółka  

z udziałem kapitału zagranicznego. Na rok bieżący ten dochód jednak nie zostanie 
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zrealizowany, ponieważ przedsiębiorca zagraniczny musi uzyskać zgodę 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji na zakup gruntu. Pierwotnie tej 

zgody KORONA nie otrzymała i skorzystała z przysługującego jej prawa odwołania. 

Również my mieliśmy sprawę w sądzie odnośnie możliwości sprzedaży tej ziemi, 

która została przez powiat wygrana. Najprawdopodobniej do końca miesiąca stycznia 

ta nieruchomość zostanie sprzedana. Jest to kwota 3.510tys.zł, a nie 500tys.zł jak 

było pierwotnie planowane. 

Odpowiadając na drugie pytanie dotyczące realizacji dochodów własnych,  

w szczególności dochodów pochodzących z podatku dochodowego od osób 

fizycznych – jest to sprawa normalna jak w każdym samorządzie. Można powiedzieć, 

że wykonanie za trzy kwartały na poziomie prawie 70% jest dobrym wykonaniem.  

I i II kwartał to są bardzo niskie dochody pochodzące z tego tytułu, ponieważ ludzie 

otrzymują z urzędu skarbowego zwrot podatku dochodowego od osób fizycznych 

poprzez rozliczenie. Ponadto do projektu budżetu i zarazem do budżetu, który 

uchwala Rada wpisujemy kwotę na podstawie informacji z Ministerstwa Finansów. 

Rzadko się zdarza żeby zaplanowana kwota do końca roku kalendarzowego 

wpływała w 100%. Ona jeszcze wpływa w styczniu roku następnego, a dotyczy roku 

poprzedniego. Kwoty, które nie wpłyną w roku bieżącym pochodzące z wpływu  

z podatku dochodowego wchodzą w nadwyżkę środków budżetowych. Wykonanie na 

poziomie 70% jest dobrym wykonaniem z tym, że niezależnym od nas. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy w tym punkcie ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę, radna Mastalerz.  

Radna Renata Mastalerz – Czapnik  – chciałam zgłosić wniosek formalny. 

Materiały, które otrzymujemy są spięte spinaczem. Proszę o ponumerowanie stron, 

wtedy łatwiejsze byłoby ich czytanie. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy są 

jeszcze jakieś uwagi? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem informacji, proszę  

o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu 12 głosami za, przy 7 wstrzymujących (19 radnych głosowało) 

przyjęła informację z wykonania budżetu powiatu za trzy kwartały 2006r. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
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Pkt 8  

 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wydatków budżetu Powiatu, 

które w roku 2006 nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – Skarbnik 

udzielił już wyjaśnień w tej sprawie. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Proszę Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu uchwały.  

 

 

Radna Maria Nowaczyk odczytała projekt uchwały, który stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Kto jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu, proszę o podniesienie 

ręki.  

 

 

         Rada Powiatu 17 głosami za, przy 2 wstrzymujących (głosowało 19 radnych) 

podjęła uchwałę Nr III/14/06 w sprawie ustalenia wydatków budżetu Powiatu, które  

w roku 2006 nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Pkt 9  

 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie powiatu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę 

Skarbnika o zabranie głosu. 

Pan Sławomir Kaftan – Skarbnik Powiatu  – Panie Przewodniczący! Wysoka 

Rado! Do projektu uchwały, który Państwo otrzymaliście proponuje się wprowadzić 

następujące autopoprawki wynikające z bieżącej działalność. Dochody i wydatki 

powiatu wzrosły o kwotę 39.243zł w związku z otrzymaną dotacja z Urzędu  

ds. Kombatantów. Była to dotacja na zorganizowanie wigilii oraz przygotowanie 

paczek dla kombatantów z terenu powiatu wieluńskiego. Kwota 31.500zł została 

przeznaczona na paczki świąteczne oraz na spotkanie wigilijno-noworoczne. 

Wprowadzono również dodatkowo kwotę 8.093zł jako dochody jednostek 

oświatowych. Uległy także zmniejszeniu dochody o kwotę 2.405zł w związku ze 

zmianą decyzji wojewody zmniejszającą nam dotacje na prowadzenie spraw 

paszportowych. Prowadzenie spraw paszportowych od 1 września 2006r. przejął 

wojewoda. Na terenie kraju jest bodajże sto ośrodków paszportowych. Najbliższy dla 

nas ośrodek znajduje się w Sieradzu. Dokonano także zmiany w paragrafach 

związanych ze szpitalem. Nastąpiła błędna decyzja i nastąpiło przesuniecie. Są to 

autopoprawki wynikające z zakończenia roku. Gdyby nie fakt, że jest to już ostatnia 

uchwała budżetowa w roku bieżącym, zmiany te można byłoby przyjąć na następnej 

sesji. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Otwieram dyskusję. Czy w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Proszę 

Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu uchwały.  

 

 

Radna Maria Nowaczyk odczytała projekt uchwały, który stanowi załącznik do 

protokołu. 
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Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Kto jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu, proszę o podniesienie 

ręki.  

 

 

         Rada Powiatu 14 głosami za, przy 5 wstrzymujących (głosowało 19 radnych) 

podjęła uchwałę Nr III/15/06 w sprawie zmian w budżecie powiatu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 

 

Pkt 10 

 

Przyjęcie informacji na temat przygotowania Powiatowego Zarządu Dróg  

w Wieluniu do akcji zimowej. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy w tym 

punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem informacji, 

proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (19 radnych głosowało) przyjęła informację  

na temat przygotowania Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu do akcji zimowej. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
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Pkt 11 

 

Przyjęcie informacji o działalności Biura Powiatowego ARiMR w Wieluniu na terenie 

powiatu wieluńskiego według stanu na dzień 30 października 2006r. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy w tym 

punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Proszę, radny Jasiński. 

Radny Janusz Jasi ński  – na stronie 3 sprawozdania ostatnie zdanie brzmi: 

„Pozostała ilość to wnioski wycofane, pozostawione bez rozpatrzenia oraz 

odmowne”. Jakie były przyczyny pozostawienia wniosków bez rozpatrzenia, dlaczego 

zostały one rozpatrzone odmownie? Czy osobom, których wnioski z bliżej 

nieokreślonych powodów rozpatrzono odmownie, udzielono pomocy? Być może 

błędy wynikały z nieznajomości przepisów. Proszę o odpowiedź. Dziękuję.  

Pan Jan Jesionek – Kierownik Biura Powiatowego ARiM R w Wieluniu  – 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Goście! Składając sprawozdanie 

na dzień 30 października złożyłem jego projekt, prowizorium. W przyszłości 

należałoby zaprosić przedstawiciela Agencji na zakończenie kampanii, która kończy 

się 31 marca. W związku z powyższym należy się więcej wyjaśnień do przedłożonej 

informacji, ponieważ od października do końca grudnia zadziało się wiele bardzo 

istotnych spraw zarówno w zakresie prawa, jak i procedur i samej weryfikacji 

wniosków. Radny zauważył, że są wnioski umorzone lub nie rozpatrzone. To jest 

normalna procedura. My pracujemy zgodnie z kodeksem postępowania 

administracyjnego. Jeżeli wniosek z przyczyn formalnych, bądź z przyczyn prawnych 

nie nadaje się do pełnej weryfikacji lub weryfikacja wykazuje jego nieprawidłowość 

rolnikowi nie może być przyznana pomoc finansowa, bo przecież Państwo wiecie, że 

my jesteśmy Agencją płatniczą, udzielamy pomocy finansowej. Zatem wnioski,  

o których wspomniał radny, są wnioskami, które w toku weryfikacji wykazały braki 

formalne lub braki w innej dokumentacji. W tym przypadku rolnik nie umiał się 

wytłumaczyć skąd ma ziemię. Nie przedłożył stosownego dokumentu 

stwierdzającego działki rolne lub ewidencyjne, które wykazał we wniosku, a to jest 

jego obowiązkiem. Moim zdaniem uporządkowanych stanów prawnych w powiecie 

wieluńskim jest 60%. To jest odpowiedź na pytanie radnego Jasińskiego. 
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Na dzień 31 grudnia rozkręciła się kampania w obszarze dopłat obszarowych. 

Przesłaliśmy do Warszawy listy płac dla 8.100 rolników na kwotę 28mln.zł. Pieniądze 

te w okresie 3 – 4 tygodni powinny trafić na konta rolników. Na dzień dzisiejszy 

pozostało prawie 600 – 800 rolników, których wnioski nie zostały jeszcze 

zweryfikowane. Nie umiem odpowiedzieć jak one będą zweryfikowane gdyż 

występują pewne nieprawidłowości np. rolnik nie może udowodnić swoich działek 

rolnych, bądź nie umie się wykazać umową z odpowiednia cukrownią, że 

produkowane przez niego buraki są przeznaczane na produkcję cukru. Nie wiem czy 

wydane decyzje będą pozytywne, w większości chyba tak, ale będą również decyzje 

odmowne. Chcę zaznaczyć, że w roku 2006r. po raz pierwszy wprowadzono 

płatności z tytułu cukru. Za tonę buraka płacimy 34zł, jeżeli rolnik udowodni, że burak 

przeznaczony jest do wyprodukowania cukru.  

W ramach Planu Rozwoju Obszarów Wiejskich tj. renty strukturalne, zalesienia, 

gospodarstwa niskotowarowe wypłaciliśmy około 7mln.zł. Wszystkie te działania 

zostały wstrzymane. Okres 2004 – 2006 został zamknięty przez Unię Europejską  

i przez budżet krajowy. Praktycznie nie ma środków. Natomiast nikt jeszcze w Polsce 

nie otworzył nowego okresu 2007 – 2013, o którym się mówi. Nie znamy kopert,  

w których znajdzie się 15mld.Euro na poszczególne działania, nie znamy 

rozporządzeń i w związku z tym nie są przyjmowane wnioski. Z tego, co wiem 

pierwszy produkt, jaki wejdzie na rynek będzie to młody rolnik i nie wcześniej jak  

w marcu 2007r.  

Szanowni Państwo! Łącznie ARiMR wypłaci około 35mln.zł na powiat wieluński. Taka 

kwota zostanie przekazana na konta rolników. Chcę zaznaczyć, że są to pieniądze, 

do których nikt nie może mieć roszczeń, ani komornik, ani urząd skarbowy gdyż są 

one obwarowane międzynarodowym, unijnym zapisem. Jest to pomoc, która ma 

trafiać do rolnika. Egzekucje należy wykonywać według innych procedur  

i z innych płatności.  

Kampania 2006 jest dobrą kampanią. Rolnicy popełniają bardzo mało błędów. 

Procent, o który zapytał kolega jest bardzo niewielki. To jest już przeszłość. Wszyscy 

robimy postępy, nasi rolnicy również, z czego należy się cieszyć.  

Zwracam się do Wysokiej Rady, a szczególnie do Zarządu Powiatu z prośbą  

o rozwiązanie problemu lokalu Agencji. Zgodnie z art. 5 ust. 2 budynek musi spełniać 

określone warunki pod względem technicznym i estetycznym. Nasz budynek dla 

zasobu akt osobowych, które w tej chwili wymagają 55m²powierzchni (kampania 
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2004r. to jest 10tys. teczek, 2005r. kolejne 10tys. i 2006 – 10tys.) jest 

niewystarczający. Gorąco proszę Zarząd o pomoc. Nie wyobrażam sobie, że 

będziemy akta wozić do Sieradza. Akta są potrzebne w każdej chwili do weryfikacji, 

do podjęcia stosownej decyzji dla rolnika. Liczę na pomoc, na wsparcie. Dziękuję. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy w tym punkcie ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Kto jest za 

przyjęciem informacji, proszę o podniesienie ręki.  

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (19 radnych głosowało) przyjęła informację  

o działalności Biura Powiatowego ARiMR w Wieluniu na terenie powiatu 

wieluńskiego według stanu na dzień 30 października 2006r. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

 

 

 

Pkt 12  

 

Przyjęcie informacji KRUS o ubezpieczeniach społecznych rolników oraz 

pozarolniczej działalności gospodarczej za okres od 1 stycznia do 30 września 2006r. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy w tym 

punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Proszę, radna Ryczyńska. 

Radna Gra żyna Ryczy ńska  – z przedłożonego sprawozdania wynika, że 

KRUS w ramach swojej działalności przeprowadza również szkolenia w szkołach 

podstawowych i gimnazjach. Uważam, że jest to bardzo ważne, bo jak wiadomo 

każdego roku w rolnictwie zdarza się wiele wypadków wśród dzieci i młodzieży. Tego 

typu szkolenia przeprowadzono w siedmiu szkołach podstawowych i tylko w jednym 

gimnazjum. Z czego to wynika? Młodzież w tym wieku, szczególnie chłopcy garną się 

do jazdy ciągnikami, do pracy z maszynami rolniczymi. Uważam, że w gimnazjach 

liczba szkoleń powinna być znacznie większa. Dziękuję. 
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Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy ktoś 

chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę, radna Nowaczyk.  

Radna Maria Nowaczyk  – na 3 stronie sprawozdanie podane są kwoty 

podstawowych świadczeń z ubezpieczenia społecznego rolników. Czy to są kwoty 

netto czy brutto?  

Pan Zbigniew Biega ński – Kierownik Placówki Terenowej KRUS  

w Wieluniu  – emerytura, renta – kwota brutta. Natomiast pozostałe świadczenia: 

zasiłek chorobowy, macierzyński, pogrzebowy i jednorazowe odszkodowanie za 1% 

uszczerbku na zdrowiu z tytułu wypadku to są kwoty do wypłaty nieopodatkowane. 

Nie podlegają one podatkowi dochodowemu. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę  

o odpowiedź na pytanie zadane przez radną Ryczyńską.  

Pan Zbigniew Biega ński – Kierownik Placówki Terenowej KRUS  

w Wieluniu  – problem, o którym wspomniała radna Ryczyńska nie istnieje tylko  

z naszej strony, zainteresowane muszą być również szkoły. My zwracamy się 

zarówno do szkół podstawowych jak i do szkół gimnazjalnych. Wcześniej 

organizowaliśmy również pogadanki w szkołach średnich. Na terenie naszego 

działania była szkoła rolnicza w Lututowie, która w tej chwili jest na terenie powiatu 

wieruszowskiego. Tych szkoleń jest stosunkowo dużo. W porównaniu z rokiem 

ubiegłym liczba szkoleń wzrosła. Mam nadzieję, że w roku 2007 ta sytuacja się 

poprawi, że szkolenia nie będą organizowane tylko w jednym gimnazjum. Jest też 

problem psychologiczny dotarcia do młodzieży. Dzieci w wieku szkoły podstawowej 

wykazują większe zainteresowanie niż dorastająca młodzież. Być może z tego też 

powodu nie ma ze strony szkół chęci prowadzenia wspólnie z nami tego typu 

szkoleń. Taką sytuację obserwowaliśmy. Po cyklu szkoleń organizujemy konkursy  

z wiedzy o pracy w gospodarstwach rolnych, o znajomości zasad bezpieczeństwa. 

Okazało się, że w szkołach podstawowych odzew uczniów był praktycznie 

stuprocentowy. Natomiast w konkursie, który był zorganizowany w gimnazjum  

w Pątnowie nie wzięło udziału nawet 50% młodzieży.  

W roku przyszłym na pewno będziemy kontynuować te działania. Rozmawiamy  

z dyrektorami szkół, nauczycielami. Myślę, że będzie można tę statystykę poprawić. 

Dziękuję.  
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Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy w tym punkcie ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Kto jest za  

przyjęciem informacji, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

 Rada Powiatu jednogłośnie (19 radnych głosowało) przyjęła informację 

KRUS o ubezpieczeniach społecznych rolników oraz pozarolniczej działalności 

gospodarczej za okres od 1 stycznia do 30 września 2006r. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

 

 

 

Pkt 13  

 

Przyjęcie informacji o działalności Łódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 

Zespołu Doradców w Wieluniu za rok 2006r. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy w tym 

punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem informacji, 

proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie ( 19 radnych glosowało) przyjęła informację  

o działalności Łódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego Zespołu Doradców  

w Wieluniu za rok 2006r. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił 15 minut przerwy.  
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Pkt 14 

 

Analiza sprawozdania o przychodach, kosztach i wyniku finansowym SP ZOZ  

w Wieluniu za trzy kwartały 2006r. 

 

 

 Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – otwieram 

dyskusję. Kto w tym punkcie chciałby zabrać głos? Proszę, radny Adamski. 

 Radny Zygmunt Adamski  – Panie Przewodniczący! Panie i Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Najpierw chciałbym się upewnić czy we właściwy sposób 

odczytałem sprawozdanie, a dopiero później zadam pytania. Z przedstawionego 

sprawozdania wynika, że zobowiązania ZOZ na dzień 30 września 2006r. wynoszą 

37.221.240zł i są o 1mln.zł większe niż były na koniec grudnia 2005r. Myślę, że 

dobrze to odczytałem. Z dalszej analizy sprawozdania wynika, że na zobowiązania  

w kwocie 37mln.zł składają się zobowiązania wobec dostawców, towarów i usług  

tj. kwota 6.600tys.zł, zobowiązania wobec banków – 16.796zł i wobec PERON, ZUS 

– 11.982.070zł. Zgodnie z wdrożonym programem restrukturyzacji istnieje szansa 

umorzenia część tych zobowiązań. Jeżeli cały proces restrukturyzacji przebiegnie  

w sposób właściwy, zgodnie z tym, co wyczytałem, umorzeniu będzie podlegać 

kwota 5.025.712zł. Księgowa skinęła głową, a więc mogę sądzić, że mój tok 

myślenia, czytania na razie jest właściwy. Z przedłożonego sprawozdania 

wyczytałem, że są zobowiązania wymagalne i niewymagalne. Rozumiem, że 

zobowiązania wymagalne to są zobowiązania, które trzeba płacić. Jest to kwota 

14.027.423zł. Zobowiązania niewymagalne stanowią kwotę 23.193tys.zł i rozumiem, 

że są to zobowiązania, które trzeba będzie uregulować w późniejszych terminach, 

czyli nie są wymagalne na dzień 30 września, ale niektóre mogą stać się wymagalne 

1 stycznia, marca. Tak to rozumiem. Te kwoty świadczą o tym, że sytuacja SP ZOZ 

w moim przekonaniu, w mojej ocenie jest tragiczna. Biorą na wagę ogromne 

zobowiązania i z drugiej strony możliwości realizacji tych zobowiązań, czyli 

przychody pieniężne ZOZ, które zaplanowano na 26mln.zł nie można używać 

określenia „zła”. Zestawiając tę kwotę z ogromnymi zobowiązaniami rysuje się, 

przynajmniej w mojej ocenie bardzo czarny scenariusz – zobowiązania w ciągu kilku 

lat urosły aż do takiej kwoty. Nie chcę występować w roli oskarżyciela, czy osoby 

wytykającej palcem tego, który zawinił, bo jest to bardzo złożony proces, ale w moim 
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przekonaniu nie bez winy w tym wszystkim jest również organ, który nadzoruje ZOZ, 

czyli powiat, a precyzując Zarząd Powiatu. Zarząd będzie musiał się z tym uporać. 

Należy znaleźć rozwiązanie tego problemu. Nie możemy dalej brnąć w tym żeby, co 

rok dopisywać kolejne miliony. Nasuwa mi się następujące pytanie: ile  

w międzyczasie ZOZ otrzymał środków z powiatu na poprawę swego bytu? Ile i na 

jaką kwotę powiat poręczył szpitalowi kredytów? Kiedy te kredyty staną się 

wymagalne? Proszę Państwa! Bardzo łatwo policzyć, że już od zobowiązań 

wymagalnych, czyli od kwoty 14mln.zł, jeżeli doliczy się ustawowe odsetki, w skali 

roku jest 1.613tys.zł. Gdy dojdą następne zobowiązania, które dzisiaj są 

niewymagalne to ta kwota będzie w dość znaczący sposób rosła. Aż się boję zadać 

to pytanie. Czy w tej sytuacji ktoś ma pomysł na rozwiązanie sprawy funkcjonowania 

ZOZ? Oczywiście wiem, kto musi mieć pomysł, bo to są obowiązki ustawowe. 

Pomysł musi mieć Dyrekcja szpitala i Zarząd Powiatu. Niestety tak. Oczekuję, że  

w najbliższym czasie Zarząd łącznie z Dyrekcją SP ZOZ przedstawi realny plan 

rozwiązania problemu, bo na dzień dzisiejszy takiego planu nie ma. Wszyscy mają 

dobre samopoczucie, że wszystko jest fajnie, elegancko, super, wszyscy chcą 

sprawować określone funkcje, prą do władzy jakby z tej władzy wynikały tylko same 

profity, a ja przypominam, że oprócz profitów z tego tytułu są również obowiązki. 

W moim przekonaniu, jeżeli dobrze zrozumiałem zapisy zawarte w sprawozdaniu, 

sytuacja szpitala jest bardzo zła. Oczekuję od Zarządu i Dyrekcji szpitala propozycji 

realnego, skutecznego rozwiązania problemu. Jeżeli usłyszę, że sprawa jest 

nierozwiązalna to znaczy, że znajdujemy się w obecności osób, które nie potrafią 

rozwiązywać zadań, do których zostały powołane. Dziękuję. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Udzielam głosu Pani Bożenie Łaz – Dyrektor SP ZOZ. 

Pani Bo żena Łaz – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu  – Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! Nie przypuszczam żeby ktokolwiek na tej sali miał dobre 

samopoczucie z powodu sytuacji naszego szpitala i całej służby zdrowia w naszym 

kraju. 

Na sali znajduje się wielu nowych radnych, którzy nie wiedzą, jakie podejmowaliśmy 

działania żeby restrukturyzować nasz zakład, w jakich tkwiliśmy w realiach, jakie 

musieliśmy na bieżąco rozwiązywać problemy. Może wskazane byłoby jedną  

z początkowych sesji poświęcić analizie wszystkich podejmowanych działań ze 

szczególnym uwzględnieniem spraw, o których mówił radny Adamski, a mianowicie 



 25

planów na przyszłość. Od początku wejścia reformy podejmowaliśmy działania, które 

przedkładały się zarówno na sprawy organizacyjne jak i finansowe. Wszystko to, co 

powoli zawalało nam naszą sytuację wiązało się z tym, że w żadnym momencie nie 

mieliśmy stabilnej sytuacji, w żadnym momencie nie mogliśmy przewidzieć tego, że 

podejmowana na początku roku decyzja okaże się słuszna, trafiona, ponieważ 

zmiany od nas niezależne postępowały bardzo szybko i dotyczyły decyzji 

podejmowanych na szczeblu centralnym. Przykładem mogą być słynne podwyżki 

”203”, gdzie nikt nie pytał dyrektorów, czy stać ich na takie podwyżki, nikt nie dał na 

ten cel środków, a w analizie koszty samych podwyżek dla nas stanowiły kwotę około 

16mln.zł. Podejmowaliśmy mocne działania. Na początku zakład zatrudniał 1.400 

osób. Na dzień dzisiejszy w szpitalu pracuje 567. W roku bieżącym odeszły  

33 osoby, na rok następny planuje się kolejnych 20 osób do zwolnienia. 

Zreorganizowaliśmy różne usługi, likwidowaliśmy działy nierentowne,  

a tworzyliśmy takie, na których zakład mógł zarobić. Podejmowaliśmy różne decyzje 

inwestycyjne, które również miały prowadzić do ograniczenia kosztów. Na pewno 

pełna termomodernizacja obiektu (ocieplenie, wymiana okien) przyniosła duże 

oszczędności przede wszystkim związane z ogrzewaniem obiektu. Nie będę w tej 

chwili omawiać szczegółów, ale może byłoby wskazane powiedzieć o tych 

wszystkich sprawnych, przybliżyć nowym radnym program restrukturyzacyjny, jaki  

w tej chwili realizujemy. Od 2005r., kiedy weszła w życie ustawa o pomocy publicznej 

przystąpiliśmy do programu, który umożliwił nam pozyskanie pomocy z budżetu 

państwa polegającej na uzyskaniu pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego, która 

w 70% może być umorzona. Jednocześnie zawarliśmy ugody z naszymi 

wierzycielami, którzy też pewne działania powzięli umarzając nam np. znaczną część 

odsetek. 

Odpowiadając na pytania zadane przez radnego dotyczące środków 

przekazywanych przez Starostwo. Starostwo nie przekazywało żadnych środków 

finansowych na bieżącą działalność, ponieważ nie było takich podstaw prawnych. 

Środki finansowe, jakie otrzymywaliśmy można było wykorzystać tylko i wyłącznie na 

działanie inwestycyjne. Myśmy takie środki otrzymywali. Wcześniej były 

wyemitowane obligacje na 1mln.zł. Wówczas kupiliśmy tomograf do szpitala. Na ten 

cel otrzymaliśmy część środków ze Starostwa i część w ramach dotacji z Funduszu 

Ochrony Środowiska. W ramach pozyskanych środków robiliśmy również wiatę,  

tj. dojazd do szpitalnego oddziału ratunkowego. Jeszcze wcześniej w związku ze 
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strajkiem pielęgniarek przekazano nam kwotę około 300tys.zł. Ponieważ środki te nie 

mogły być wykorzystane na bieżącą działalność kupowaliśmy za nie sprzęt. 

Wszystkie pieniądze przekazywane przez Starostwo były wykorzystywane na zakup 

sprzętu. Nie będę w tej chwili wszystkiego wymieniać. Jeżeli będzie taka potrzeba, 

przygotuję szczegółową listę. Teraz jak Państwo słyszeliście Rada Powiatu 

przeznaczyła środki na zakup aparatu do znieczulenia. Odbywa się przetarg. Zakup 

nastąpi w miesiącu styczniu. Pomoc ze strony organu założycielskiego polegała na 

przekazaniu środków na zadania inwestycyjne (szpital, który ma ponad 50 lat ma 

ogromne potrzeby w zakresie dostosowania pomieszczeń do odpowiednich 

warunków, a także w zakresie sprzętowym). Chcę zaznaczyć, że od początku 

reformy nie ma planowych środków na inwestycje. Stawiane są przed nami ogromne 

wymogi, natomiast nikt nie przewidział środków ani dla zakładu opieki zdrowotnej ani 

dla organu założycielskiego. Nie możemy też na ten cel przeznaczać środków, które 

mamy zagwarantowane na leczenie pacjentów, zresztą te środki i tak są 

niewystarczające, o czym świadczą liczby. Pomoc organu polegała również na 

poręczaniu kredytów. O wyjaśnienie tej kwestii poproszę księgową.  

 Pani Urszula Wo źniakowska – Główny Ksi ęgowy SP ZOZ w Wieluniu  – 

pierwszy kredyt poręczony przez organ założycielski w wysokości 2.300tys.zł został 

zaciągnięty w 2002r. na spłatę zobowiązań bieżących wobec dostawców. Termin 

spłaty tego kredytu to 30 październik 2007r. Kredyt spłacany jest na bieżąco. Kolejny 

kredyt w wysokości 12mln.zł poręczony przez Starostwo otrzymaliśmy w grudniu 

2005r. Termin spłaty kredytu: grudzień 2015r. Na ten moment na bieżąco spłacane 

są odsetki. Kwota główna i odsetki będą spłacane od stycznia z uwagi na to, że 

karencja na spłatę kwoty głównej wynosiła rok. Następny kredyt poręczony przez 

organ założycielski w wysokości 1.200tys.zł. Spłata kredytu: wrzesień 2016r. Jest to 

kredyt zaciągnięty na wykup kotłowni w wysokości 950tys.zł. Kwota 249tys.zł – na 

zobowiązania bieżące za eksploatację kotłowni do Agencji Poszanowania Energii. 

Następnie uzyskaliśmy pożyczkę z budżetu państwa w wysokości 4.958tys.zł. Środki 

te zostały wykorzystane w całości. Z tej kwoty umorzonych zostanie 70%, co 

stanowić będzie kwotę 3.470.680zł, czyli do spłaty pozostaje 1.487tys.zł. Z tego na 

dzień 31 października spłaciliśmy 360.354zł, pozostało 1.127tys.zł. Spłata 

dokonywana jest na bieżąco. Pożyczka ta poręczona jest wekslem przez zakład 

pracy. Takie były wymogi z uwagi na to, że jest to pożyczka z budżetu państwa na 

spłaty zobowiązań wobec pracowników wynikających z ustawy ”203”, składek ZUS  
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w części, które nie będą podlegały umorzeniu w procesie restrukturyzacji. Następną 

pożyczkę w wysokości 1mln.zł uzyskaliśmy z firmy finansowej. Termin spłaty: 

czerwiec 2008r. Pożyczka dotyczyła zamiany zobowiązań krótkoterminowych na 

zobowiązania długoterminowe przede wszystkim dla dostawców, którzy odmawiali 

nam już dostawy towarów. Zaciągnięcie pożyczki miało na celu utrzymanie ciągłość 

pracy. Pożyczka ta zgodnie z wymogami również została zabezpieczona wekslem. 

Wszystkie te informacje znalazły się w sprawozdaniu na temat efektów 

wykorzystania kredytów, które złożyliśmy do organu założycielskiego. W 

sprawozdaniu wykazaliśmy efekty, jakie uzyskaliśmy z zamiany zobowiązań 

krótkoterminowych na długoterminowe.  

Pani Bo żena Łaz – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu  – każdy zaciągnięty przez 

ZOZ kredyt, czy pożyczka, oprócz kredytu na wykup kotłowni – na zadanie 

inwestycyjne, był wykorzystywany na zamianę zobowiązań. Każdy kredyt uzyskiwany 

był w drodze przetargu. Przed podjęciem każdej decyzji dokładnie i szczegółowo 

analizowaliśmy efekty zaciągnięcia kredytu, robiliśmy analizy ekonomiczne  

i finansowe. Braliśmy pod uwagę koszty, jakie musielibyśmy ponosić z tytułu płacenia 

ustawowych odsetek, ponoszenia kosztów komorniczych, sądowych, bo niestety 

firmy, które nie chciały dostarczać nam towarów czy usług kierowały sprawy do sądu, 

a następnie do komornika. Decyzje o zaciągnięciu kredytu podejmowaliśmy tylko 

wówczas, kiedy efekty były wyraźne. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Proszę, Starosta. 

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – organem założycielskim nie 

jest Zarząd a Rada Powiatu. Zarząd wykonuje tylko i wyłącznie decyzje podjęte przez 

Radę Powiatu. Nie wyobrażam sobie żeby Zarząd robił swoje, a Rada swoje. Pani 

Dyrektor nie wspomniała jeszcze o tym, że zaczynają się realizować planowane 

założenia, a wręcz efekty są lepsze niż przewidywaliśmy. Obowiązkiem Rady było 

wyjście na przeciw i udzielenie pomocy szpitalowi w Wieluniu. Dalsze losy naszego 

szpitala są w rękach Rady Powiatu. Decyzje podejmowane przez Radę Powiatu będą 

wykonywane przez Zarząd. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę, 

radna Mastalerz. 

Radna Renata Mastalerz – Czapnik  – Szanowna Rado! 2 listopada 

bieżącego roku uprawomocniła się decyzja wojewody o warunkach restrukturyzacji 
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naszego szpitala. Uważam, że byłoby celowe zapoznanie Rady z tymi warunkami. 

Taka informacja powinna się znaleźć w sprawozdaniu Dyrekcji SP ZOZ, bo jest to 

sprawa bardzo istotna dla naszego szpitala. 

Który oddział otrzyma nowy respirator, aparat do znieczulenia? Mam nadzieję, że 

sprzęt ten trafi na blok operacyjny, ale chciałabym to usłyszeć. 

Rozumiem, że jeżeli szpital nie spełni warunków restrukturyzacji to pożyczka 

udzielona z budżetu państwa nie zostanie umorzona w 70% i wtedy będzie do 

spłacenia w całości, a co to oznacza to chyba wszyscy wiemy. 

Nikt na tej sali nie pomyślał o tym jak można zwiększyć przychody naszego szpitala, 

jak rozszerzyć ofertę jego działania, bo wiadomo, że jeśli wykonuje się więcej usług  

i lepiej to wtedy przychodzą pieniądze. Pracuję w ZUS. Przeglądając karty 

informacyjne chorych okazuje się, że przepukliny, kolana operuje się w Łodzi, 

endoprotezy robi się w Brzezinach, w Bełchatowie. Nasi pacjenci nie mają zaufania 

do naszego szpitala i korzystają z usług szpitali ościennych. To nie jest w porządku. 

Należałoby zmienić tę sytuację. Nad tym należy pracować. Powinniśmy się 

zastanowić, co zrobić żeby odzyskać zaufanie naszych pacjentów, żeby do nas 

przyjeżdżali się leczyć. Pamiętam, że kiedyś do nas przyjeżdżały osoby ze Śląska,  

z Pajęczna, z Praszki, z Wieruszowa. Musimy coś zrobić żeby nasz szpital zaczął 

przynosić pozytywne efekty. Okazuje się, że Brzeziny są mniejszym miastem, a mają 

lepszy szpital. Rzeczywiście endoprotezy wykonane w tym szpitalu są wspaniałe. 

Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę, radny Adamski. 

Radny Zygmunt Adamski  – Panie Przewodniczący! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Ad vocem do Starosty. Starosta powiedział, że to nie Zarząd 

decyduje a cała Rada. Przypominam, że jest pewien podział ról. Podział ról polega 

na tym, że Rada jest organem uchwałodawczym, natomiast wszystkie funkcje 

zarządcze sprawuje Zarząd, to on przygotowuje większość projektów uchwał, bo taka 

jest jego rola. To jest tak samo jakby rząd powiedział, że to nie on rządzi w Polsce 

tylko sejm. Takich zachowań proszę unikać. Przypominanie mnie, jaka jest rola 

Zarządu i Rady jest nie potrzebne.  

Zadając Pani Dyrektor pytanie odnośnie kredytów i poręczeń kredytów chciałem się 

zorientować, jakie jest zagrożenie dla powiatu, nie tylko dla ZOZ, bo dla ZOZ ono od 

kliku lat jest ogromne. Oprócz zagrożenia dla szpitala istnieje również zagrożenie dla 
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powiatu, bo jeżeli długi powiatu przekroczą 60% budżetu to wejdzie zarząd 

komisaryczny, czyli nie ma powiatu. Jeżeli ten, który bierze kredyt spłaca go to jest 

wszystko w porządku, gorzej jest, kiedy przestaje go spłacać i zobowiązania 

przechodzą na poręczającego. Wtedy zaczyna się sytuacja trudna. Poręczenia 

stanowią około 18mln.zł. Jeżeli do powyższej kwoty dodamy zobowiązania 

kredytowe powiatu to wejdziemy w bardzo niebezpieczny obszar. Stąd moje pytanie. 

Chciałem wiedzieć, kiedy rozpocznie się termin spłaty kredytów, bo to tej pory 

rozumiem, że musicie spłacać odsetki?  

Pani Urszula Wo źniakowska – Główny Ksi ęgowy SP ZOZ w Wieluniu  – 

raty też.  

Radny Zygmunt Adamski  – niektóre raty też. Dopóki SP ZOZ spłaca raty  

i odsetki jest w porządku. Gorzej będzie jak nie będzie miał możliwości ich płacenia. 

Wtedy sytuacja będzie już w zasadzie nie do rozwiązania. Dlatego moja sugestia jest 

następującą: proponuję, aby Zarząd w najbliższym czasie przedstawił pomysł, plan 

wyjścia z trudnej sytuacji, bo bez tego planu istnieje ogromne niebezpieczeństwo. 

Przed tym chciałem tylko Wysoką Radę przestrzec, poinformować, że w moim 

przekonaniu, jeżeli w sposób właściwy odczytuję pewne zapisy, a nie mam prawa 

sądzić, że odczytuję je źle, takie niebezpieczeństwo istnieje. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Proszę Panią Dyrektor o udzielenie odpowiedzi na pytania zadane przez radną 

Mastalerz.  

Pani Bo żena Łaz – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu  – Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! Radna Mastalerz poruszyła bardzo istotne kwestie, do których 

chciałabym się ustosunkować. Decyzja o warunkach restrukturyzacji jest dla nas 

ważnym dokumentem. Mówiłam już, że wskazanym byłoby poinformowanie radnych 

na sesji o wszystkich procesach, o realizowanym programie restrukturyzacji, a to 

wiąże się z przedstawieniem szczegółowych warunków decyzji restrukturyzacyjnej, 

którą otrzymaliśmy od wojewody. Żeby otrzymać docelowo decyzję o warunkach 

restrukturyzacji najpierw trzeba było przyjąć program restrukturyzacyjny, spełnić 

określone warunki. Oczywiści taką decyzją dysponuje nasz organ założycielski.  

Doktor Mastalerz poruszyła kwestię przekazania aparatu do znieczuleń, respiratora. 

Aparat do znieczulenia ogólnego kupowany ze środków Starostwa zostanie 

przekazany na blok operacyjny. Natomiast respirator przenośny zakupywany ze 

środków pochodzących z budżetu ratownictwa medycznego, z budżetu centralnego, 
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będzie na wyposażeniu karetki R. Tak docelowo to środki zostały przekazane. Ze 

środków tych zakupujemy również defibrylator przenośny, aparat do oznaczania 

parametrów krytycznych i monitor. Wszystko to dotyczy oddziału ratunkowego.  

Pani Mastalerz poruszyła również bardzo istotną kwestię dotyczącą zwiększenia 

zakresu usług i przyciągnięcia pacjentów do naszego szpitala. Jest to problem 

bardzo złożony, na który składa się fachowość personelu, wyposażenie w sprzęt, 

odpowiednie warunki lokalowe. Podejmując decyzję o warunkach restrukturyzacji za 

każdym razem staraliśmy się podejmować decyzje związane z właściwym ułożeniem 

struktury realizowanych przez nas usług najpierw w ogólnym zarysie. Zawsze 

staraliśmy się skumulować usługi, które na poziomie szpitala powiatowego, takiego 

jak nasz, będą wykonywane jak najlepiej i będą zabezpieczały w danym zakresie 

wszystkie usługi dla naszych pacjentów. Dlatego też podejmowaliśmy różne decyzje 

związane z likwidacją pewnej części usług i stworzeniem nowych. Zlikwidowaliśmy 

np. oddział laryngologiczny, dermatologiczny, obserwacyjno – zakaźny, ale 

utworzyliśmy OIOM, bez którego, z tym chyba wszyscy się zgodzą, istnienie szpitala 

stanęłoby pod znakiem zapytania, rozwinęliśmy stację dializ, która miała być 

zamknięta, bo były tylko trzy łóżka, z pododdziałem nefrologicznym, uruchomiliśmy 

usługi z zakresu rehabilitacji ogólnoustrojowej, których wcześniej nie było, a także 

utworzyliśmy szpitalny oddział ratunkowy. Posiadanie tego oddziału w naszych 

strukturach daje nam ogromną szansę i predyspozycje do wejścia do sieci szpitali 

publicznych. Podejmowane decyzje dotyczące zakupu sprzętu, modernizacji 

pomieszczeń wiązały się z poprawą jakości świadczonych usług, polepszeniem 

warunków pobytu pacjentów w naszym szpitalu, czy rozszerzeniem zakresu. 

Problem jest problemem bardzo istotnym i trudnym z różnych względów. Bardzo 

istotną kwestią jest kwestia fachowości. W ostatnim czasie powołałam określony 

zespół ludzi w celu ustalenia zakresu usług, które dodatkowo możemy świadczyć  

i warunków jakie musimy spełnić, co w dużej mierze będzie się wiązało z zakupem 

dodatkowego sprzętu. Dotyczy to każdego oddziału. Planujemy podnoszenie naszej 

jakości poprzez modernizację budynku. W miesiącu styczniu oddamy do użytku 

bardzo ładny szpitalny oddział rehabilitacyjny z częścią ambulatoryjną rehabilitacji.  

W tym zakresie spełnimy nie tylko zadanie dotyczące pomieszczeń, ale jednocześnie 

otrzymując dotację z PFRON zakupimy sprzęt. Poza tym rozpoczęliśmy starania  

o uzyskanie certyfikatu ISO według normy 9001:2000. Nie mniej jednak bez 

doinwestowania szpitala polegającego na doprowadzeniu do właściwego poziomu 
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stanu naszych pomieszczeń i dokupieniu sprzętu nasz szpital nigdy nie uzyska 

odpowiedniej rangi. To jest podstawą. Nie pomijam warunków kadrowych  

i fachowości personelu, który w naszym szpitalu pracuje. Poza tym obliguje nas do 

tego rozporządzenie, które stanowi, jakim warunkom powinny odpowiadać 

pomieszczenia i urządzenia zakładu opieki zdrowotnej. Gdybyśmy w określonym 

czasie do 2012r. nie wykonali tych zadań byt naszego szpitala z tego powodu stanie 

pod znakiem zapytania. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy są jeszcze jakieś pytania, uwagi? Nie widzę. Zamykam punkt 14.  

 

 

 

 

 

Pkt 15  

 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu  

w Wieluniu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę 

Starostę o wprowadzenie.  

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! W celu realizacji zadań starosty z zakresu zwierzchnictwa nad 

powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami powołuje się komisję bezpieczeństwa  

i porządku przy staroście. W skład komisji wchodzą: starosta jako przewodniczący, 

dwóch radnych delegowanych przez radę powiatu, trzy osoby powoływane przez 

starostę spośród osób wyróżniających się wiedzą o problemach będących 

przedmiotem prac komisji, dwóch przedstawicieli delegowanych przez komendanta 

powiatowego policji oraz przez komendanta powiatowego straży. W pracach komisji 

uczestniczy także prokurator wskazany przez właściwego prokuratora okręgowego. 

Jest to zapis pochodzący z ustawy o samorządzie powiatowym. Z uwagi na to, że 

dotychczasowi członkowie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście 

Wieluńskim, których wybierała Rada nie zostali wybrani radnymi powiatowymi, 
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Zarząd Powiatu proponuje na członków tejże Komisji radnego Krzysztofa Solę  

i radnego Marka Kielera. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Proszę, radny Adamski. 

Radny Zygmunt Adamski  – rozumiem, że zgłoszone kandydatury są 

kandydaturami Zarządu Powiatu? 

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – tak.  

Radny Zygmunt Adamski  – czy jest możliwość zgłoszenia innych 

kandydatur?  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – tak, istnieje 

możliwość zgłaszania kandydatur spośród radnych.  

Radny Zygmunt Adamski  – zgłaszam kandydaturę radnego Jacka Niepiekło. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy są jeszcze 

inne kandydatury? Nie widzę dalszych zgłoszeń, w związku z powyższym zamykam 

listę kandydatów. Do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku zostali zgłoszeni: 

radny Krzysztof Sola, radny Marek Kieler oraz radny Jacek Niepiekło.  

Czy radny Krzysztof Sola wyraża zgodę na kandydowanie?  

Radny Krzysztof Sola  – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Wycofuję 

swoją kandydaturę.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy radny 

Marek Kieler wyraża zgodę? 

Radny Marek Kieler  – tak. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy radny 

Jacek Niepiekło wyraża zgodę? 

Radny Jacek Niepiekło  – tak, wyrażam.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Kto jest za tym, aby radni: Marek Kieler i Jacek Niepiekło byli członkami Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (19 radnych głosowało) zaakceptowała zgłoszone 

kandydatury. 
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Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę 

Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu uchwały.  

 

 

Radna Maria Nowaczyk odczytała projekt uchwały, który stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Kto jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu, proszę o podniesienie 

ręki.  

 

 

         Rada Powiatu jednogłośnie (głosowało 19 radnych) podjęła uchwałę  

Nr III/16/06 w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu w Wieluniu do składu 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 

 

Pkt 16  

 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie „Programu współpracy Powiatu  

Wieluńskiego z organizacjami pozarządowymi w roku 2007.” 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy są 

pytania, uwagi do przedłożonego materiału. Nie widzę. Proszę Komisję Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały.  
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Radny Krzysztof Sola odczytał projekt uchwały, który stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Kto jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu, proszę o podniesienie 

ręki.  

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (głosowało 19 radnych) podjęła uchwałę  

Nr III/17/06 w sprawie „Programu współpracy Powiatu Wieluńskiego z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2007.” 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 

 

Pkt 17 

 

Przyjęcie kalendarzy imprez kulturalnych i oświatowych oraz sportowych  

i turystycznych na rok 2007 organizowanych lub współorganizowanych przez 

Starostwo Powiatowe w Wieluniu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – otwieram 

dyskusję. Kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Proszę, radna Ryczyńska.  

Radna Gra żyna Ryczy ńska  – Starostwo Powiatowe w Wieluniu może 

pochwalić się bardzo bogatym i urozmaiconym kalendarzem imprez kulturalnych  

i sportowych. Miałam okazję uczestniczyć w bardzo wielu tego typu uroczystościach, 

imprezach. Większość z nich zorganizowana była na wysokim poziomie. Chciałam 

pogratulować szczególnie Wydziałowi Edukacji, Młodzieżowemu Domu Kultury za 

organizację i kierowanie tymi imprezami. Cieszy mnie fakt, że każdego roku  

w kalendarzu pojawiają się nowe imprezy zarówno sportowe jak i kulturalne. To 
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znaczy, że wciąż rodzą się pomysły, nowi autorzy np. Stowarzyszenie Polski Szlak 

Bursztynowy organizuje imprezę „Europejskie Święto Bursztynu”, coraz więcej 

konkursów organizowanych jest przez Sejmik Młodzieży Szkół Pondgimnazjalnych. 

Cieszy mnie również to, że będą organizowane powiatowe dożynki połączone  

z Piknikiem Agroturystycznym. Nasz region jest regionem typowo rolniczym i „Święto 

chleba” godne jest czczenia. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy w tym punkcie ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Kto jest za 

przyjęciem zgłoszonych propozycji, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (19 radnych głosowało) przyjęła kalendarze 

imprez kulturalnych i oświatowych oraz sportowych i turystycznych na rok 2007 

organizowanych lub współorganizowanych przez Starostwo Powiatowe w Wieluniu. 

 

 

 

 

 

Pkt 18  

 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wieluniu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – na 

wstępnie chciałbym poinformować Wysoką Radę, iż zostały zgłoszone następujące 

kluby radnych: 

• klub radnych Polskiego Stronnictwa ludowego, którego przewodniczącym jest 

radny Józef Kowal, wiceprzewodniczącym Leszek Bak i sekretarzem Grażyna 

Ryczyńska; 

• klub radnych Forum Samorządowego Ziemi Wieluńskiej. Przewodniczącym 

klubu jest radny Marek Kieler, wiceprzewodniczącym Krzysztof Owczarek, 

sekretarzem Krystyna Miśkiewicz; 
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• klub Centroprawica w składzie: radny Zygmunt Adamski, radna Renata 

Mastalerz – Czapnik, radna Maria Nowaczyk, radny Jarosław Jasiński. 

Przewodniczącym klubu jest radny Zygmunt Adamski.  

• klub Centrolewica w składzie: radny Stanisław Ciach, radny Jacek Niepiekło  

i radny Jan Piekara. Przewodniczącym klubu jest radny Stanisław Ciach. 

Proszę Komisję Uchwał i Wniosków o zapisywanie nazwisk zgłoszonych kandydatów 

do Komisji Rewizyjnej. Klub Centrolewica zgłosił Pana Ciacha i Pana Niepiekło, klub 

Centroprawica zgłosił Pana Adamskiego, klub Forum Samorządowego Ziemi 

Wieluńskiej zgłosił radnego Marka Kielera i klub radny PSL zgłosił radnych: Leszka 

Baka, Krzysztofa Solę i Grażynę Ryczyńską. Zgłoszono siedem kandydatur. Tylu też 

członków zgodnie ze Statutem Powiatu Wieluńskiego powinna liczyć Komisja 

Rewizyjna. W związku z powyższym proponuję głosować w całości skład Komisji 

Rewizyjnej, a nie poszczególne osoby. Kto jest za?  

 

 

Rada Powiatu nie wyraziła sprzeciwu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – kto jest za 

tym aby radni: Ciach, Niepiekło, Adamski, Kieler, Sola, Bak i Ryczyńska byli 

członkami Komisji Rewizyjnej, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła zgłoszone kandydatury.  

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę 

Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

  

 

Radny Krzysztof Sola odczytał projekt uchwały, który stanowi załącznik do 

protokołu. 
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Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Kto jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu, proszę o podniesienie 

ręki.  

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (głosowało 19 radnych) podjęła uchwałę  

Nr III/18/06 w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Wieluniu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 

 

Pkt 19  

 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wyboru przewodniczącego, zastępcy 

przewodniczącego i sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Wieluniu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – są to 

funkcje zapisane w ustawie o samorządzie powiatowym. Proszę o zgłaszanie 

kandydatur spośród członków Komisji Rewizyjnej na przewodniczącego Komisji,  

a Komisję Uchwał i Wniosków o zapisywanie zgłoszeń.  

Radny Jan Kope ć – na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zgłaszam 

Pana Leszka Baka. 

Radny Jacek Niepiekło  – zgłaszam kandydaturę radnego Zygmunta 

Adamskiego.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy są jeszcze jakieś kandydatury? Nie widzę dalszych zgłoszeń. Zamykam listę 

kandydatów. Proszę Komisję o odczytanie zgłoszonych kandydatur. 

Radny Krzysztof Sola  – zgłoszono kandydaturę radnego Leszka Baka oraz 

radnego Zygmunta Adamskiego. 
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Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Będziemy głosować w kolejności zgłoszeń. Kto jest za tym, żeby przewodniczącym 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu był Pan Leszek Bak, proszę  

o podniesienie ręki.  

 

 

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu został 

wybrany radny Leszek Bak (13 głosów za, przy 6 przeciwnych). 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę  

o zgłaszanie kandydatur na zastępcę przewodniczącego Komisji. Proszę, radny Bak. 

Radny Leszek Bak  – na zastępcę przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

zgłaszam Pana Marka Kielera. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Proszę, radna Mastalerz.  

Radna Renata Mastalerz – Czapnik  – zgłaszam kandydaturę radnego 

Adamskiego.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy są jeszcze jakieś kandydatury? Nie widzę. Zamykam listę kandydatów. Proszę 

Komisję o odczytanie zgłoszonych kandydatur. 

Radny Krzysztof Sola  – zgłoszono kandydaturę radnego Marka Kielera oraz 

radnego Zygmunta Adamskiego. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Będziemy głosować w kolejności zgłoszeń. Kto jest za tym, aby zastępcą 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu był Pan Marek 

Kieler, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu 12 głosami za, przy 7 przeciwnych na zastępcę 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu wybrała radnego 

Marka Kielera.  
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Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę  

o zgłaszanie kandydatur na sekretarza Komisji Rewizyjnej. Proszę, radna 

Ryczyńska. 

Radny Gra żyna Ryczy ńska  – zgłaszam kandydaturę radnego Jacka 

Niepiekło.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy radny Jacek Niepiekło wyraża zgodę?  

Radny Jacek Niepiekło  – nie wyrażam zgody.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – wobec 

powyższego proszę o dalsze zgłaszanie kandydatur. Proszę, radny Kieler.  

Radny Marek Kieler  – zgłaszam kandydaturę radnej Grażyny Ryczyńskiej. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – czy radna 

Ryczyńska wyraża zgodę? 

Radna Gra żyna Ryczy ńska  – tak.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Czy są jeszcze jakieś inne kandydatury? Nie widzę. Zamykam listę. Kto jest za tym, 

aby radna Grażyna Ryczyńska była sekretarzem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Wieluniu, proszę o podniesienie ręki. 

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (19 radnych głosowało) na sekretarza Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu wybrała radną Grażynę Ryczyńską.  

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę 

Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu uchwały.  

 

 

Radny Krzysztof Sola odczytał projekt uchwały, który stanowi załącznik do 

protokołu. 
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Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Kto jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu, proszę o podniesienie 

ręki.  

 

 

Rada Powiatu 14 głosami za, przy 5 wstrzymujących (głosowało 19 radnych) 

podjęła uchwałę Nr III/19/06 w sprawie wyboru przewodniczącego, zastępcy 

przewodniczącego i sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 

 

Pkt 20  

 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu  

w Wieluniu na rok 2007. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – obowiązek 

przyjęcia planu pracy Rady Powiatu wynika ze Statutu. Został Państwu 

zaproponowany ramowy porządek pracy. Znalazły się w nim punkty, które wynikają 

zarówno z pracy Zarządu jak i Rady. Plan ten jest otwarty i będzie rozszerzany, nie 

ma sztywnego ograniczania się do zawartych w nich zapisów.  

Ponieważ jest już powołana Komisja Rewizyjna proszę o jak najszybsze zwołanie 

pierwszego posiedzenia i opracowanie planu pracy oraz planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej. Pozostałe komisje zostaną powołane na sesji w dniu 12 stycznia. Zaraz 

po powołaniu komisje będą musiały opracować swoje plany pracy, które zostaną 

przyjęte na kolejnej sesji Rady Powiatu.  

Pozostałe komisje nie są powoływane w dniu dzisiejszym, ponieważ nie weszła 

jeszcze w życie zmiana Statutu Powiatu Wieluńskiego. Komisja Rewizyjna, ponieważ 

w tym zakresie nie nastąpiły żadne zmiany, została powołana na mocy Statutu, który 

obowiązuje w chwili obecnej.  
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W styczniu odbędzie się prawdopodobnie jeszcze jedna sesja merytoryczna. 

Otrzymaliście już Państwo projekt budżetu powiatu na rok 2007, który zgodnie  

z planem pracy, który macie Państwo przed sobą, powinien być uchwalony  

w miesiącu lutym. W związku z powyższym komisje zaraz po powołaniu powinny 

przeanalizować również projekt budżetu.  

Czy są uwagi, propozycje do przedstawionego planu pracy Rady Powiatu na rok 

2007? Nie widzę. Proszę Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu uchwały.  

 

 

Radny Krzysztof Sola odczytał projekt uchwały, który stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Kto jest za podjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu, proszę o podniesienie 

ręki.  

 

 

Rada Powiatu jednogłośnie (głosowało 19 radnych) podjęła uchwałę  

Nr III/20/06 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wieluniu na rok 2007. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

 

 

Pkt 21 i 22 

 

Interpelacje, zapytania. 

Wnioski, ogłoszenia i oświadczenia radnych. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – kto chciałby 

zabrać głos? Proszę, radny Adamski. 



 42

Radny Zygmunt Adamski  – pytanie kieruję do Zarządu i Starosty? Kiedy 

radnym zostanie przedstawiony raport o stanie powiatu i jednostek organizacyjnych 

powiatu? 

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – jesteśmy na etapie zbierania 

informacji z jednostek organizacyjnych. Podejrzewam, że one wszystkie są już 

zebrane. Myślę, że w styczniu materiał zostanie przekazany radnym.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – 

otrzymaliście Państwo projekt budżetu powiatu na 2007r., w którym znajduje się 

wiele informacji dotyczących stanu faktycznego.  

Kolejna sesja odbędzie się 12 stycznia. 

W dniu dzisiejszym interpelację na piśmie złożył radny Jacek Niepiekło, którą 

przekażę do Zarządu. Odpowiedź otrzyma Pan w formie pisemnej. 

Proponuję, aby do radia został oddelegowany radny Adam Spodymek.  

Radny Zygmunt Adamski  – możliwość wypowiadania się w radiu powinni 

mieć wszyscy radni. Chciałbym żeby Zarząd lub Przewodniczący Rady opracował 

harmonogram wystąpień radnych. Jak Państwo słyszeliście powstały nawet kluby 

radnych, czyli istnieje możliwość wypowiadania się w imieniu klubów. Nie chciałbym 

żeby na antenie radia mieli możliwość wypowiadania się tylko przedstawiciele dwóch 

klubów. Nie mam nic przeciwko audycjom radiowym, ale jeżeli są one finansowane z 

budżetu Starostwa to chciałbym żeby w taki sposób do tego podejść. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Do tej pory nie był to przywilej klubów, które rządziły. Były to audycje, które miały 

informować o tym, jakie tematy były omawiane na sesji i jakie zapadły decyzje.  

Z reguły Przewodniczący Rady Powiatu zabierał głos raz w roku, natomiast pozostałe 

osoby, które zabierały głos pochodziły z prezydium rady, ewentualnie z komisji. Nie 

jestem przeciwny wprowadzeniu innych zasad, ale proszę o sformułowanie 

konkretnego wniosku i przedstawienie go Radzie. 

Radny Zygmunt Adamski  – Proszę Państwa! Zgłaszam formalny wniosek, 

żeby możliwość korzystania z audycji radiowych miały w kolejności poszczególne 

kluby radnych, które będą delegowały radnego. Do tej pory w audycjach radiowych 

występował przedstawiciel raz jednego raz drugiego klubu.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – 

Wiceprzewodniczący Adam Spodymek nie jest przedstawicielem żadnego klubu. Jest 

to zły przykład.  
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Radny Zygmunt Adamski  – w celu uporządkowania pewnych rzeczy 

zgłaszam formalny wniosek żeby możliwość wypowiadania się w radiu miały 

poszczególne kluby, a nie przewodniczący komisji, dlatego że jak pokazały dzisiejsze 

głosowania nawet przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, która z natury wszędzie  

w demokracjach przypada opozycji, nie został wybrany przedstawiciel opozycji. 

Opozycja nie ma szans na to żeby ktokolwiek był przewodniczącym czy 

wiceprzewodniczącym komisji. Informacja o przebiegu sesji jest różna. Sesje są 

retransmitowane w telewizji kablowej, ale te ogląda wąska grupa ludzi. Te osoby 

mają swoje zdanie, natomiast inni takiego zdania nie mają. Dlatego proponuję, 

zgłaszam formalny wniosek, aby możliwość wypowiadania się na antenie radia mieli 

po kolei przedstawiciele wszystkich klubów. Dziękuję.  

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – dziękuję. 

Propozycja ta będzie rozważona, przedyskutowana. Pewną wadą tej propozycji, 

niekoniecznie ją dyskwalifikującą, jest to, że audycje radiowe przerodzą się  

w polityczne dyskursy, atakowanie jednych i drugich, na co niekoniecznie muszą być 

wydawane pieniądze powiatu, bo raczej funkcja informacyjna jest w tym przypadku 

podstawową. Proponuję w tej chwili zakończyć dyskusję w tym temacie. Trzeba to 

przeanalizować. Wrócimy do tej sprawy.  

Czy wyrażacie Państwo zgodę na wystąpienie w radiu Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu Pana Adama Spodymka?  

 

 

Rada Powiatu przyjęła propozycję Przewodniczącego Rady Powiatu. 

Radny Adam Spodymek również wyraził zgodę.  

 

 

Radny Zygmunt Adamski  – ad vocem. Niekoniecznie jednomyślność w tym 

przypadku jest najlepszym rozwiązaniem. Rozwój występuje wtedy, kiedy ścierają się 

różne poglądy. Jednomyślność prowadzi do upadku, do nikąd. W PRL-u była 

jednomyślność. Wiadomo, do czego ten system doprowadził. Argumentem nie jest 

to, że na antenie radia dojdzie do polemiki. Niech dojdzie. Nie bójmy się polemiki. 

Najważniejsze jest by polemika była polemiką rzeczową. Nie wiem, dlaczego 

rządzący boją się krytyki. Wydaje mi się to zupełnie niezrozumiale. Jeżeli są inne 

głosy i rządzący są przygotowani do rządzenia, jeżeli potrafią odpierać zarzuty, inny 
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sposób widzenia rzeczywistości i przekonać drugą stronę, że mają więcej wiedzy, 

większe możliwości to wówczas jest to twórcze, bo rozpatruje się inny sposób 

rozumowania. Proszę w ten sposób podchodzić do mojego projektu, mojej inicjatywy. 

Jeżeli nie, to w ogóle rezygnujemy z audycji radiowych, bo albo mamy możliwość 

wypowiadania się wszyscy na równych zasadach, albo płaćmy indywidualnie i wtedy 

występujmy. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – to nie jest 

tak, że rządzący się boją, nie chcą dyskusji, czy przepływ informacji jest 

uniemożliwiony. Mamy wolną prasę, telewizję, radio, które transmituje obrady i na 

bieżąco komentuje to, co się dzieje na sesji. Tak, więc nie ma możliwości 

niedostarczenia pełnej informacji każdej ze stron. Każda ze stron, która tutaj zasiada, 

ma także możliwość pójścia do radia, czy zgłoszenia się do prasy i przedstawienia 

swoich poglądów. Nikt w niczym nie jest ograniczony. Pozostaje tylko pytanie czy 

czas przeznaczony na antenie radia dla Rady Powiatu, którego nie jest za dużo, 

powinien być wykorzystany na dyskusje polityczne różnych ugrupowań, które mają 

różne spojrzenie na dana sprawę. Nie będzie wówczas czasu na poinformowanie, 

jakie tematy były omawiane na danej sesji. Dyskusja skupi się na jednym temacie  

i polemicznej wymianie zdań. Należy to przemyśleć i zastanowić się czy taka formuła 

będzie dobra. Każde z rozwiązań jest do przyjęcia. Wrócimy do dyskusji, decyzje  

w tej sprawie zapadną. 

Do Rady Powiatu na moje ręce wpłynęło pismo z Parafialnego Oddziału Akcji 

Katolickiej przy Parafii Nawiedzenia Najświętszej Marii Panny w Wieluniu, które w tej 

chwili przeczytam.  

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał pism podpisane przez Pana Jacka 

Kazimierczaka – Prezesa Akcji Katolickiej, które stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – poprzednio 

zbiórką pieniędzy na powyższy cel zajmowała się radna Grażyna Ryczyńska. 

Zainteresowanych radnych proszę o zgłaszanie się do Pani Ryczyńskiej.  

Czy ktoś w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę, radny Bak.  
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Radny Leszek Bak  – Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! W związku  

z tym, że zostałem wybrany przewodniczącym Komisji Rewizyjnej chcę podziękować 

wszystkim, zarówno tym, którzy poparli moją kandydaturę jak i tym, którzy byli 

przeciwni.  

Jestem radnym Rady Powiatu drugiej kadencji. W pierwszej kadencji również byłem 

przewodniczącym Komisji Rewizyjnej. Mam 45 lat, 20 lat stażu pracy w administracji 

państwowej, obecnie w samorządowej.  

Proszę członków Komisji Rewizyjnej o pozostanie po zakończeniu sesji w celu 

ustalenia terminu pierwszego posiedzenia. Dziękuję. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – jako Rada 

musimy wyznaczyć przedstawicieli Rady do pocztu chorągwianego, tj. 6 osób (dwa 

razy po trzy osoby). Proszę, aby poszczególne kluby na następnej sesji przedstawiły 

swoje propozycje.  

Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę, Starosta.  

Pan Andrzej St ępień – Starosta Wielu ński  – otrzymaliście Państwo 

zaproszenia na Charytatywny Bal Starosty Wieluńskiego, z którego dochód zostanie 

przeznaczony na Dom Dziecka w Komornikach i Specjalny Ośrodek Szkolno – 

Wychowawczy w Gromadzicach. Serdecznie Państwa zapraszam do wzięcia udziału 

w balu.  

W imieniu Przewodniczącego Rady, Wicestarosty i swoim zapraszam Państwa na 

dzisiejsze spotkanie noworoczne, które odbędzie się w warsztatach szkolnych 

Zespołu Szkół nr 1. 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – proszę  

Pana Baka, Pana Ciacha, Pana Solę, Pana Spodymka, Pana Kowala i Panią 

Miśkiewicz o pozostanie po sesji, jeśli będzie to możliwe, w celu poprawy 

oświadczeń majątkowych. Jeśli teraz wszystko zostanie poprawione będzie mniej 

problemów w Urzędzie Skarbowym.  

Proszę przyjąć życzenia wszystkiego dobrego w Nowym Roku. Spełnienia marzeń, 

żeby wszystkim wiodło się jak najlepiej. 
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Pkt 23 

 

Zamknięcie III sesji Rady Powiatu w Wieluniu. 

 

 

Radny Krzysztof Owczarek – Przewodnicz ący Rady Powiatu – zamykam 

III sesję Rady Powiatu. Dziękuję wszystkim za przybycie. 

 

 

Protokołowała 
 
 Anna Zychla 
 


